

中國鍼炙學雜誌投稿簡則

- 1. 中國鍼炙學雜誌歡迎與中醫及鍼灸學有關的著作、論述等中英文稿,但以未曾刊登且不同時投寄 於其他雜誌者為限。
- 2. 本雜誌接受原著(Original Papers)、案例報告(Case Reports)、綜論(Review Articles)、特稿 (Special Articles)、短論(Brief Communications)、中醫科技新知(Chinese Medicine Intelligence)及書信(Correspondence)等類型之投稿,但本雜誌有修改、取捨之權。
- 3. 文稿如經本雜誌刊登,版權即屬本雜誌所有,除商得本雜誌同意外,不得轉載於其它雜誌。
- 4. 原著指獨家創見或廣泛的、深入的文獻分析,以指引學術發展的動向,文稿格式自定。研究報告應分前言(引言)、材料與方法、結果、討論及參考文獻等數段。病例報告可分前言(引言)、病例報告、討論及參考文獻等數段。文前請附摘要(中文以600字,英文以400 字為限)。文摘請附原文影本二份。
- 5. 稿件應按下列順序分頁撰寫:

首 頁:包括題目、16字以內之簡題(running title)、作者姓名、單位、聯絡人姓名、地址、電話、傳真、E-mail位址。若第二作者、第三作者等所屬醫院、單位不同,請用阿拉伯數字在作者右上角、單位左上角標示,如:

林萬鈺1 陳敏男2

- 1 台中榮民總醫院 中醫科
- 2 行政院衛生部 中醫研究所

摘要頁:包括題目、摘要、3至5個關鍵詞(key words)(文稿從這一頁起送審,請勿於此頁打入作者姓名、單位資料,以保持審稿之客觀性)。

本 文:包括前言(引言)、材料與方法、結果、討論、誌謝、參考文獻。

表格、圖片説明頁:依表格、圖片在本文出現順序專頁繕打,置於本文之後。

翻譯摘要頁:中文稿件以英文撰寫此頁:英文稿件以中文撰寫此頁。第一份包括題目、作者姓名、單位、摘要、關鍵詞。另外兩份翻譯頁僅包括題目、摘要、關鍵詞(請不要有作者姓名、單位,以保持審稿之客觀性)。

- 6. 文稿請由左至右以電腦打字,編妥頁碼。紙張用A4紙大小,行間距(包括表格及圖片說明、參考文獻等)為二空格(double spaced)。稿件之上下左右緣各留2.5cm空間。Figure圖及Table表之題文一律使用英文(中文)。
- 7. 英文稿,文字左邊界對齊,右邊界不要求對齊。中文稿內夾雜英文時,其字首若非專有名詞,一律小寫。數據數字以何拉伯字書寫,但英文稿之句首除外。
- 8. 度量衡單位採用公制國際單位符號,即cm, ml, Kg, Kcal, 37℃, msec, mm2, %等。物質份量用 mol;濃度用mol/l或M,亦可用mg/100ml或100mg/dl;放射活度單位becquerel用Bq,curie用Ci 表示;振率單位hertz用Hz。
- 9. 參考文獻以文內引用者為限,按照引用的先復順序排列,以阿拉伯數字中括弧表示於引用之句末。撰寫方式請參考Index Medicus,如係期刊,請按著者姓名、篇名、期刊名稱、出版年代、卷數、起迄頁數項序繕打;如係書籍,請按著者姓名、篇名、編者姓名、書名、版次、出版地、出版商、出版年代、起迄頁數順序繕打。參考文獻的著者在六名或六名以內,全部列出;七名或七名以上,僅列前三名,其餘以等(et al.)表示。文內引用雜誌名,如原文有譯者,照譯名稱,無譯者均以羅馬拼音寫出(附註原文之語言,例如:In Japanese)。

範例:

- 1. Feely J, Wikinson GR, Wood AJJ. Reduction of liver blood flow and propanol metabolism by cunetidine. N Engl J Med 1981;304:691-695.
- 2. Yu MD, Chen WL, Jiau SF, et al. Comparison of radiomrnuoassay and fluorescence Polarization immunoassay data related to determination of cyclosporine concentration of heatrt transplant patients. Ann Nucl Med Sci 1992;5:143-147.



- 3. Kaplan NM. Coronaly heart disease risk faetors and anti-hypertensive drug selection. J Cardiovasc Pharmacol 1982;4(Suppl 2):186-365.
- 4. Anonymous. Neurovirulence of enterovirus 70 [Editorial], Lancet 1982;1:373-374.
- 5. Tada A, Hisada K, Suzuki T, et al. Volume measurement of intracranial hematoma by computed tomography. Neurol Surg (Tokyo) 1981;9:251-256. [In Japanese; English abstract].
- 6. Araki G, Prognosis in thalamic hemorrhage. Jpn J Stroke 1981;3:120-122. [In Japanese].
- 7. Begent RHJ, Jewkes RF. Rdiolabelled antibodies for imaging of gastrointestinal tumours. In: Robinson PJA, ed. Nuclear Gastroenterology.1st ed. Edinburgh: Cllurchill Livingston; 1986:145-156.
- 8. 陳輝墉,曾凱元,高潘福,黃妙珠。核醫骨骼造影在人工全髖關節鬆脫或感染之評估。臺灣醫誌,1986;554-560。
- 9. 張文成。基礎核子醫學,一版。臺北:華杏,1982:97-110。
- 10. 除參考文獻內之出版年代到頁數間不必留空格外,文內逗號(,)、句號(.)、冒號(:)、分號(;) 後各留一空格。左側中括弧([),左側小括弧(()及左側引號('或")之前面要留一空格。右側 中括弧(])、右側小括弧())及右側引號('或")之後面若無其他標點符號,後面要留一空格。
- 11. 每一表格應分開另紙繕打,依文內引用之順序排列,置於表格及圖片之說明頁之後。縱線請設法避免,橫線也儘量少用,不必加邊線。表格內之附註,請依次用*,+,§, |,=,**等符號說明,本文內儘量避免另加附註。
- 12. 圖片三套,每套分別置於一個封袋。照片必須光面清晰,每張背面並以軟鉛筆註明號碼、題目(勿註作者姓名、單位),並以箭頭指示期上方向。如係多張拼圖,請拼組後翻拍成5×7吋(127×173mm)照片。如係繪圖,應用濃墨描繪於白紙。光學或電子顯微鏡照片,請註明染色方法及放大倍率或比率。亦應將圖片、拼圖、繪圖,燒錄於光碟片中。
- 13. 為了減少排版錯誤,投稿時請一併提供IBM PC相容電腦Microsoft Word檔磁碟片、光碟片或電子郵件中。磁片中、光碟片或電子郵件中請勿包含任何指令檔(.com)、執行檔(.exe)、隱藏檔,更請注意不要有病毒。
- 14. 論文揭載以審查通過之順序陸續出版。如果希望立即揭載,需自行負擔全部費用。
- 15. 重新繪製插圖費用、英文修改費用、彩色圖版的印刷費用,一概由作者自行負擔。
- 16. 被接受發表之文稿,除書信(correspondence)外,作者可免費獲本刊3本。額外抽印本可用成本費加印,投稿時請事先聲明加印數量。
- 17. 其他細節請參閱國際指導委員會(International Steering Committee)發表之生物醫學雜誌稿件統一規格(Uniform Requirements for Manuscripts Submitted to Biomedical Journals, Ann Intern Med 1997;126:36-47)。
- 18. 來稿請備一式三份(一份原稿,二份複印稿)及一份含文稿檔案電腦磁片或光碟片,寄至本會。

中國鍼灸學雜誌

宗旨與目的

本雜誌致力於迅速出版國內、外有關中醫針灸學研究、發展、應用之臨床、技術與基礎論文。 其目的在於提高國內中醫針灸學整體之水準。除原著論文之外,目前熱門題目之綜述、技術發展、案例教學之文稿凡有助於達成上述目的者亦在歡迎之列。

版權

版權在於保護作者與發行單位,所有文章皆在作者完成版權轉移之手續後再予以刊登。文章一經刊登非得本刊同意,不得全部或部份轉載。

刊別

中國鍼灸學雜誌JCMAS為年刊,每年發行一期,民國103年(西元2014年)第2卷第1期創刊發行。 訂閱辦法

一、零售定價:每冊新台幣300元。

二、訂 閱:每年1期新台幣300元。

三、劃 撥:19900042中國鍼灸學會,註明購買或訂閱者姓名、地址。



Journal of Chinese Medical Acupuncture Science Instructions for Authors

- 1. This journal welcomes all Chinese or English language articles related to Chinese medicine or acupuncture. These should be original contributions, and not contain material previously published or material which will be published elsewhere.
- 2. This journal accepts original papers, case reports, review articles, special articles, brief communications, Chinese medicine intelligence, and correspondences. The right to revise, accept, and reject submissions is reserved by this journal.
- 3. Upon publication, copyright for the accepted manuscript is automatically transferred to the Journal of Chinese Medical Acupuncture Science and may not be reprinted elsewhere unless permission has been obtained from this journal.
- 4. Submission of exclusive original material or extensive in-depth literature analysis should follow trends in academic development and custom formatting. Research articles should be organized in order of introduction, materials and methods, results, discussion, and references. Case study reports should be organized in order of introduction, case study, discussion, and references. Please attach a 600 word Chinese or 400 word English abstract. Please submit both the original and a photocopy.
- 5. Manuscripts should be separated into the following sections:

Title page: Should include title, running title of 16 words or less, author's name and organization. Contact information should include name, address, telephone, fax number, and email address. Please use Arabic numerals in superscript to the right of names of additional authors to indicate different hospitals or organizations. For example:

Wan-yu Li ¹ Min-nan Chen ²

- 1. Chinese Medical Department, Taichung Veterans' Hospital
- 2. Chinese Medical Research Center, Ministry of Health, Executive Yuan

Abstract: Should include title, abstract, and 3-5 keywords. As submissions begin with this page, please to do not include author's name or organizational information so as to protect objectivity of the reviewers. **Article:** Should include introduction, materials and methods, results, discussion, acknowledgements, and references.

Clarification of charts and illustrations: A separate type written page can be placed at the end of the article to explain charts and illustrations.

Translated abstract: Chinese articles should include an English abstract and vice versa. The first copy should include the title, author's name, organization, abstract, and keywords. Two additional copies should only title, abstract, and keywords (in order to maintain objectivity of reviewers do not include author's name or organization).

- 6. All pages must be typewritten from left to right on A4 size paper. All sections including charts, figures, references and so on should be double spaced. Top, bottom, left and right margins should be 2.5cm.
- 7. For English articles align text left. It is not necessary to align the text with the right column. Use Arabic numerals except for full sentences.
- 8. Units of measurement should be expressed using the metric system, i.e. cm, ml, Kg, Kcal, 37°C, msec, mm², and so on. Chemical substance amounts should be expressed in mol and concentrations in mol/l or M. Also mg/100ml or 100mg/dl can be used. For radiation measurements us Bq for becquere units and Ci for curie units. For vibration rates use Hz for hertz units.
- 9. References should be cited with square brackets in the text and listed by the order of appearance in the text. Consult Index Medicus. For journal articles include the title, author's name, journal name, publication date, and volume number. For books please include title, author's name, chapter title, chapter author, revision date, place of publication, copyright, and publication date. If the authors are less than six, please include all the names. For more than six authors, include the first three names followed by et al. If the original source is in a foreign language, please use the translated title or use Romanization followed by original language. For example: In Japanese.

Examples:

1. Feely J, Wikinson GR, Wood AJJ. Reduction of liver blood flow and propanol metabolism by cunetidine.



- N Engl J Med 1981;304:691-695.
- 2. Yu MD, Chen WL, Jiau SF, et al. Comparison of radiomrnuoassay and fluorescence Polarization immunoassay data related to determination of cyclosporine concentration of heatrt transplant patients. Ann Nucl Med Sci 1992;5:143-147.
- 3. Kaplan NM. Coronaly heart disease risk factors and anti-hypertensive drug selection. J Cardiovasc Pharmacol 1982;4(Suppl 2):186-365.
- 4. Anonymous. Neurovirulence of enterovirus 70 [Editorial], Lancet 1982;1:373-374.
- 5. Tada A, Hisada K, Suzuki T, et al. Volume measurement of intracranial hematoma by computed tomography. Neurol Surg (Tokyo) 1981;9:251-256.[In Japanese;English abstract].
- 6. Araki G, Prognosis in thalamic hemorrhage. Jpn J Stroke 1981;3:120-122.[In Japanese].
- 7. Begent RHJ, Jewkes RF. Rdiolabelled antibodies for imaging of gastrointestinal tumours. In: Robinson PJA, ed. Nuclear Gastroenterology.1st ed. Edinburgh: Cllurchill Livingston; 1986:145-156.
- 8. 陳輝墉,曾凱元,高潘福,黃妙珠。核醫骨骼造影在人工全髖關節鬆脫或感染之評估。臺灣醫誌, 1986;554-560。
- 9. 張文成。基礎核子醫學,一版。臺北:華杏,1982:97-110。
- 10. Leave a single space after commas, periods, colons, and semi-colons. Leave a single space before left side brackets ([), ((), or quotation marks ('"). Leave a single space after right side brackets (]), ()), or quotation marks ('").
- 11. All charts should be on separate sheets of paper in order of appearance. Avoid using a frame around the chart. To clarify please use the symbols *,+, \$, |,=, ** in the legend.
- 12. For illustrations provide three sets of glossy prints, separated into envelopes. On the back of each give the figure number and the title and indicate the top of the figure with an arrow. Size should be 5x7 inch (127x173mm). For optical or electron microscopy please indicate staining methods, magnification, and ratio. Please save the images to cd-rom.
- 13. In order to minimize errors, please provide an IBM PC Microsoft Word file on diskette, cd-rom, or email attachment. Please do not include any other scripts with the material, such as (.com) or (.exe), and beware of viruses.
- 14. Manuscripts will be examined and published in successive order. For immediate review the cost must be covered by the individual.
- 15. The cost of image replacement, English editing, and color printing must all be covered by the author.
- 16. Authors, except for correspondences, can receive three copies of the journal upon acceptance. Additional copies can be printed at cost. Please indicate the desired quantity when submitting an article.
- 17. For more details please consult the Uniform Requirements for Manuscripts Submitted to Biomedical Journals, Ann Intern Med 1997; 126: 36-47 published by the International Steering Committee.
- 18. Submissions should include three copies (one original and two copies). Also include one copy on diskette or cd-rom.

Journal of Chinese Medical Science

Purpose

This journal is committed to quickly publishing both domestic and international articles related to Chinese medical acupuncture research, development, clinical applications, technology, and theory. Our purpose is to elevate the standards of Chinese medical acupuncture. In addition to original articles, this journal welcomes review articles, technological developments, and case studies which meet the above stated purpose.

Copyright

Copyright for the accepted manuscript is automatically transferred to the Journal of Chinese Medical Acupuncture Science and may not be reprinted elsewhere unless permission has been obtained from this journal.

Publication

The Journal of Chinese Medical Science (JCMS) is a yearly publication. The first volume was printed in 2014.

Subscription

- 1. Rate: 300NTD per volume
- 2. Annual subscription rate: 300NTD.
- 3. Payment: 19900042 Chinese Acupuncture And Moxibustion Society; Please indicate the name and address of the purchaser.

中國鍼灸學雜誌投稿版權轉移同意書及格式檢查清單

(請影印此清單詳細檢查填妥後隨同稿件寄出)

茲寄上文稿			
	□案例報告 □短論	□讀者投書(請作者選一)
未曾也不考慮於其他國內外新	雑誌上發表。如本文衫	皮接受刊登,从	反權即為中國
鍼灸學雜誌所有。			
文稿為電腦打字,紙	展用A4大小,行間距為	為二空格。稿件	+之上下左右
緣各留2.5cm空間。			
編妥頁碼並依首頁、	摘要頁、本文、表格	各/圖片說明頁	、表格、圖
片、翻譯摘要頁順序打	排列。		
首頁包括題目、簡題	、作者姓名、單位、耳	爺絡人姓名、 均	也址、電話、
E-mail地址、研究之	贊助者。格式必須付	符合本雜誌投	稿簡則第5項
規定。			
摘要頁包括題目以及3	3至5個關鍵詞。格式》	必須付符合本 籍	t 誌投稿簡則
第5項規定。			
本文從第三頁開始,自	包括:前言(引言)、相	才料與方法、約	吉果、討論、
誌謝、參考文獻。			
参考文獻格式必須付名	符合本雜誌投稿簡則第	第9項規定。	
表格/圖片說明頁:Fi	gure及Table表題一行	聿使用英文,信	衣表格及圖片
之順序專頁繕打,置力	於本文之後。		
表格格式必須付符合。	本雜誌投稿簡則第111	頁規定。	
圖片三套,背面以軟針	鉛筆註明號碼、題目	, 格式必須付名	夺合本雜誌投
稿簡則第12項規定。			
翻譯摘要頁:第一份色	包括題目、作者姓名	、單位、摘要、	· 關鍵詞。另
外兩份翻譯頁僅包括是	題目(不要作者姓名、	單位)、摘要	、關鍵詞。
文稿三份及一片含稿作	牛Microsoft Word檔案	案磁碟片或光码	業片。
投稿人簽名	日期_	年	月日